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Az Országgyűlés rendkívüli ülése 
2024. május 31-én, pénteken 

(20.01 óra - Elnök: dr. Latorcai János 
Jegyzők: dr. Szűcs Lajos és Bakos Bernadett) 
 
ELNÖK: (A teremben lévők egy része feláll, és ez-

zel köszönti a választópolgárok közösségét. Amikor az 
ülést vezető elnök helyet foglal, a teremben lévők is le-
ülnek. - Szijjártó Péter, dr. Bóka János, Kövér László, 
dr. Semjén Zsolt, Orbán Viktor és Gulyás Gergely asz-
talán orosz asztali zászló van elhelyezve. - Az üléste-
remben ellenzéki képviselők tartózkodnak.) Tisztelt 
Képviselőtársaim! Foglaljanak helyet! Az Országgyűlés 
rendkívüli ülését megnyitom. Köszöntöm va-
lamennyiüket, és köszöntöm mindazokat, akik figye-
lemmel kísérik mai munkánkat.  

Tájékoztatom önöket, hogy a mai este Bakos Ber-
nadett képviselő asszony mint jegyző és Szűcs Lajos 
képviselő úr mint jegyző lesznek a segítségemre. 

Most pedig arra kérem az Országgyűlés Hivatalá-
nak munkatársait, hogy az idegen ország zászlaját tá-
volítsák el. (Megtörténik. - Közbeszólások az ellen-
zéki képviselők köréből, többek között dr. Vadai Ág-
nes: Agresszor! - Bedő Dávid: Egyértelművé teszi, 
kinek az érdekét szolgálja az állampárt! - Dr. Vadai 
Ágnes: Az agresszor ország zászlója! - Kálmán Olga: 
Ha végeztek, menjenek a Külügyminisztérium elé!) 

Tisztelt Országgyűlés! Bejelentem, hogy 49 kép-
viselő az Országgyűlésről szóló törvény 35. § (1) be-
kezdésében foglaltak alapján az Országgyűlés rendkí-
vüli ülésének összehívását kezdeményezte a Külgaz-
dasági és Külügyminisztérium informatikai rendsze-
rét ért orosz kibertámadás elítéléséről és az ennek kö-
vetkeztében szükséges lépések megtételéről szóló 
H/8465. számú határozati javaslat, a köztársasági el-
nök tisztségtől való megfosztásának kezdeményezésé-
ről szóló S/8507. számú javaslat, valamint az ehhez 
kapcsolódóan benyújtásra kerülő határozati javaslat 
megtárgyalása érdekében. 

Tisztelt Országgyűlés! Képviselőtársaim! Napi-
rend előtti felszólalások következnek. Az LMP 
képviselőcsoportjából napirend előtti felszólalásra je-
lentkezett Ungár Péter frakcióvezető úr. Parancsol-
jon, öné a szó. 

 
UNGÁR PÉTER (LMP): (A képviselő mikrofonja 

nem szól.) Köszönöm a szót. Tisztelt Országgyűlés!  
 
ELNÖK: Szerintem a kártyája nincs bent. (Ungár 

Péter: De!) Igen? Akkor kérek egy mozgó mikrofont 
frakcióvezető úrnak. 

 
UNGÁR PÉTER (LMP): Elhárítottam az infor-

matikai támadást, köszönöm. (Derültség.) 
 
ELNÖK: Köszönöm szépen. 
 
UNGÁR PÉTER (LMP): Tisztelt Országgyűlés! 

Pár nap múlva választások lesznek. Tegnap jelen vol-
tam a közmédiának egy közéletimonológ-tartalmú 

beszélgetésén, amelyet önök vitának hívnak, és amely-
ben bár vitázni nem volt lehetőség, de mindenki leg-
alább pár percben tudta értelmezni azt, hogy mit csi-
nálna Európában.  

Most sajnos nem a közmédiában, hanem egy on-
line csatornán zajlik a főpolgármester-jelöltek valódi 
vitája, megmutatva azt, hogy milyen az, ha valódi ver-
seny van egy pozícióért, és milyen az, hogyha egy va-
lódi verseny valódi vitát jelent.  

Mi azért gondoljuk azt, hogy Vitézy Dávid lesz 
Budapest következő főpolgármestere, mert egyértel-
műen azt gondoljuk, hogy a budapestiek többsége 
egyetért azzal, hogy rend és tisztaság kell a budapesti 
tömegközlekedésben. Karácsony Gergely főpolgár-
mester úr azt mondta, hogy a BKK-rendészet-
javaslatot megfogalmazók menjenek el a fenébe, és 
hogy uszítók. Ezzel szemben a többség, aki tömegköz-
lekedésen utazik, pontosan tudja, hogy semmi uszító 
nincs abban, hogy a jegyet és bérletet megvevő embe-
reknek joguk van rendben és tisztaságban utazni, és 
hogy azokat, akik megsértik azt az utazási szabályt, 
ami még Demszky Gábor alatt lett bevezetve, leszál-
líthassák a tömegközlekedési eszközökről.  

Ez a vita megmutatja azt, hogy Budapest veze-
tésére nem egy olyan ember kell, aki a politikai kor-
rektséget tartja a legfontosabbnak, hanem egy olyan 
ember kell, aki valójában tudja üzemeltetni és ve-
zetni ezt a várost. (Dr. Vadai Ágnes: Karácsony 
Gergely!) 

Az a nagyon fontos ebben a versenyben, hogy 
végre nemcsak az alapján dönthetnek egy főpolgár-
mesteri választáson a budapestiek, hogy ki mit gondol 
országos politikai kérdésekről, arról, hogy kell-e köz-
vetlen elnökválasztás vagy nem, hanem az alapján 
dönthetnek, hogy kit tartanak megfelelő településve-
zetőnek. Higgyék el, hogy jobbat tesz a városnak, min-
denkinek jobbat tesz, ha egy olyan ember vezeti a vá-
rost, aki ért hozzá! A Demokratikus Koalíció szavazó-
inak, a Momentum szavazóinak is jobbat tesz, hogyha 
egy olyan ember vezeti a várost, aki ért ahhoz, amit 
csinál, és nem azzal tölti az idejét, hogy különböző li-
tániákban panaszkodik arról, hogy ő a körülmények 
áldozata.  

A főpolgármester-választás fontos, hamarosan 
erről is szó lesz. Egy olyan választás lesz, amiben min-
denkinek kettő szavazata lesz: lesz egyszer szavazata 
arról, hogy ki vezesse Budapestet, és lesz egy szava-
zata arról, hogy a Fővárosi Közgyűlésben milyen kép-
viselők üljenek. Olyan képviselők üljenek, akik a ma-
gánszektorban bizonyították azt, hogy képesek dolgo-
kat megcsinálni, vagy olyanok, akikről vagy nem tud-
juk pontosan, hogy kicsodák, vagy pedig az a baj, hogy 
sajnos pontosan tudjuk, hogy kicsodák.  

Összességében egy olyan döntésük van, amivel új 
többséget tudnak megteremteni a budapestiek; és ha 
új többséget teremtenek meg, ahhoz új főpolgármes-
ter kell. Ez egy nagyon szép város, nagyon sok gyö-
nyörű dolog van benne, és Karácsony Gergely sem egy 
rossz ember. Mégis, Karácsony Gergely nem valójá-
ban szeretné a várost vezetni, ő tökéletesen jó munkát 
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fog végezni a Fővárosi Közgyűlésben mint a Demok-
ratikus Koalíció frakcióvezetője. Ebben a munkában 
biztos sikereket fog elérni, és biztos vagyok benne, 
hogy mint a Demokratikus Koalíció fővárosi frakció-
vezetője, minden olyan javaslatot támogatni fog, ami-
vel egyetért. De vezetni, irányítani ezt a várost nem 
kell neki tovább, nyűgnek érzi. Szabadítsuk meg ettől 
a nyűgtől! 

A Fővárosi Közgyűlés pedig egy olyan hely lesz 
végre, amiben megmutatjuk, hogy Budapesten igenis 
vannak vélemények, kompromisszumok, viták; lehet 
szavazni olyanokra, akik azt ígérik, amit a Bourbonok, 
vagy lehet szavazni olyanokra, akik a valódi változást 
ígérik.  

Összességében talán azt lehet mondani, hogy a 
köztévés egyszemélyes monológdráma után a Partizá-
non található vita megmutatja - ami éppen most fo-
lyik -, hogy van verseny Budapesten pozícióért; ezt a 
versenyt élvezetesebb nézni, mint azt a vonatszeren-
csétlenséget, amiben tegnap Dobrev Klárával még itt 
a teremben ketten részt vettünk, és ennél egy sokkal 
jobb és sokkal érdekesebb politikát fog hozni egy Fő-
városi Közgyűlés, amelyben ismételten számítunk Ka-
rácsony Gergely megfeszített munkájára a Demokra-
tikus Koalíció frakcióvezetőjeként, és számítunk arra, 
hogy támogassa Vitézy Dávid főpolgármester javasla-
tait. (Dr. Vadai Ágnes: Hajrá, Karácsony Gergő!) 
Átadom önnek a szót! (Taps az LMP padsoraiból.)  

 
ELNÖK: Jegyző asszony! Felhallatszott! (Dr. Va-

dai Ágnes: Igen, elnök úr, muszáj voltam! - Novák 
Előd: Már nem kell sokáig elviselnünk…) Köszönöm 
szépen, frakcióvezető úr.  

A Párbeszéd képviselőcsoportjából napirend 
előtti felszólalásra Tordai Bence képviselő úr jelent-
kezett. Parancsoljon, öné a szó. 

 
TORDAI BENCE (Párbeszéd): Köszönöm a szót. 

Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt Országgyűlés! Kedves Pol-
gártársak! Szívesen köszönteném itt a fideszes kolle-
gákat is, képviselőtársainkat a kormánypártokból, de 
hát már megint nincsenek itt. És szerencsére most 
nem Kövér László vezeti az ülést, így nem az ülésve-
zetés bírálatának minősül, hanem a házelnök politikai 
meggyőződése bírálatának, hogy ő úgy képzeli el a 
Ház méltóságát, úgy képzeli megvédeni az Országgyű-
lés tekintélyét, hogy egy rendkívüli ülést - nem is egy, 
de két rendkívüli ügyben - este 8 órára, péntek este 
8 órára hív össze, akkor, amikor éppen Budapest zöld 
főpolgármestere egy nagyon érdekes vitát folytat a Fi-
deszből érkező kihívójával szemben. (Novák Előd: 
Egykutya!) 

 
(20.10) 

 
A többség ezt szeretné nézni, de azt gondolom, 

hogy itt is nagyon fontos feladatunk van, hiszen el kell 
mondanunk, hogy egy olyan botrány történt, derült ki 
és bizonyosodott be az elmúlt hetekben Magyarorszá-
gon, amibe minden tisztességes országban belebukik 

nemcsak a felelős miniszter, de az egész kormány. 
(Közbeszólás: Így van.) Nem ez az első eset idén, hi-
szen négy hónappal ezelőtt a fideszes pedofilmosdató 
botrányba majdnem belebukott a hatalom, belebu-
kott legalábbis a fideszes köztársasági elnök és a fi-
deszes EP-listavezetőnek szánt korábbi igazságügyi 
miniszter. Nyilván Orbáné volt itt is a felelősség, mint 
ahogy jelen esetben is Orbáné a felelősség, hiszen 
nem az a botrány, hogy orosz hackerek, állami titkos-
szolgálati hackerek megtámadták Magyarországot, 
hanem az a botrány, hogy utána mi történt, milyen re-
akciót adott a magyar kormányzat erre a példátlan ki-
berháborús lépésre. Semmilyet.  

A Fidesz, amely sportot űz abból, hogy a szövet-
séges államok nagyköveteit berendeli olyan ügyek mi-
att, mint hogy például kirúgnak egy edzőt egy bundes-
ligás csapatból, mélyen hallgat, amikor Magyarország 
Külgazdasági és Külügyminisztériumának teljes in-
formatikai rendszerét feltörik, éveken keresztül ki-be 
járnak belőle, és nemcsak a magyar titkokat, hanem 
EU-s és NATO-s szövetségeseink titkait is viszik haza 
az orosz kémek. Szijjártó Péter és Orbán Viktor ekkor 
hallgat, sőt megalázkodik, amikor átveszi néhány hó-
nappal az eset kiderülése után Oroszországban a Ba-
rátságért érdemrendet; ugyanúgy, ahogy megalázták 
Orbán Viktort is, amikor a Putyinnal folytatott beszél-
getéséből közzétették azt a videót, ahol - mondjuk 
így - az idegrendszeri labilitás jeleit mutatva próbál 
túlélni valahogy Putyin szigorú tekintete alatt.  

Ez az a kormány, amelyik folyamatosan a szuve-
renitásról beszél, és amikor tényleg a magyar szuve-
renitást támadják, amikor tényleg sérül az ország 
biztonsága, akkor nincs egy szava sem, hiszen Orbán 
Putyin gazdának tartozik elsősorban felelősséggel, 
úgy látszik, és nem a magyar népnek. Ez a kormány, 
amely minden sarkon a békét hirdeti közpénzből és 
hamis módon, a háborús agresszor kiszolgálójaként 
lép fel nemcsak az Európai Unióban és a NATO-ban, 
de úgy látszik, hogy Magyarországon a magyar vá-
lasztókkal szemben is. Hiszen elsősorban ellenük 
követnek bűnt el akkor, amikor egy ilyen, a hazánk 
biztonságát fenyegető támadást semmibe vesznek, 
vagy úgy tesznek, mint ha mi sem történt volna, ami-
kor két évvel ezelőtt kampányhazugságnak minősí-
tik, most pedig kimondják kerek perec, a miniszter-
elnök is és a külügyminiszter is, hogy nem foglalkoz-
nak az üggyel. 

Egy 83 éves választó mondta nekem egy vidéki 
kisváros piacán: nem az zavar engem, hogy hazudnak 
a fideszesek, hanem az, hogy hülyének néznek. Ezt 
csinálják az emberekkel a Fidesz-kormány tagjai, és 
nem elsősorban az ellenzékiekkel, nem az országgal 
úgy általában, hanem legfőképpen a saját szavazóik-
kal. Kedves Fideszes Szavazók! Hahó, Orbánék hülyé-
nek néznek titeket! Gyermekvédelemről beszélnek, de 
pedofilvédelmet folytatnak, szuverenitásvédelemről 
beszélnek, de feladják a szuverenitásukat Putyin 
gazda oltárán, és tisztességes politikáról beszélnek, 
aztán államfőnek meg odatesznek egy földmaffiát ki-
szolgáló zugügyvédet.  
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Ezért vagyunk itt ma az Országgyűlésben, ezért 
nem érdektelen és nem haszontalan az, hogy össze-
hívtuk a rendkívüli ülést, még akkor is, ha a Fidesznek 
nincs bátorsága, hogy eljöjjenek ide és válaszoljanak 
legalább csak a napirend előtti felszólalásainkra, nem 
is beszélve arról, hogy megtárgyalják az érdemi indít-
ványainkat. Ezért vagyunk mi azok, akik kényszerűen 
lemossák a gyalázatot, amit az Orbán-kormány ha-
zánk nevére kent, és erről fog szólni június 9-én az eu-
rópai parlamenti választás is.  

Szeretném kérni mindazokat, akik nem pedofil-
mosdató, szuverenitásfeladó, a háborús agresszort ki-
szolgáló és gazembereket államfővé tevő kormányt 
szeretnének vagy ilyet támogatnának, azok akkor ne 
szavazzanak a Fideszre. Köszönöm szépen. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm szépen. A Mi Hazánk képvi-

selőcsoportjából Dócs Dávid képviselő úr jelentkezett 
napirend előtti felszólalásra. Parancsoljon, öné a szó. 

 
DÓCS DÁVID (Mi Hazánk): Tisztelt Elnök Úr! 

Köszönöm szépen a szót. Tisztelt Ház! Mi lehetne fon-
tosabb aktuális közügyek témában, mint a közelgő vá-
lasztás, hiszen egy hét múlva, közel egy hét múlva vá-
lasztunk, és úgy gondolom, hogy ennek a választásnak 
igen fontos tétje van mind itthon, mind pedig az eu-
rópai uniós választást tekintve. Hiszen láthatjuk, 
hogy gyakorlatilag húsz éve uniós tagállam hazánk, 
mégsem érkeztek el azok az ígéretek, amelyek miatt 
annak idején beléptünk az Unióba, hiszen jól látható, 
nemhogy senkinek nincsen Bécsben cukrászdája, de 
még az Alpokalján sem egy kis talpalatnyi birtoka, 
most már lassan ott tartunk, hogy a fél Dunántúl oszt-
rák kézen van. Ezt hozta ez az Unió, ezt hozta el gya-
korlatilag az a Fidesz-kormány, amely asszisztált 
mindehhez most már lassan másfél évtized alatt, hi-
szen, azt gondolom, jelen pillanatban a Fidesz padso-
rai üresek, a baloldalról viszont vannak nem is keve-
sen, akik ugyanúgy asszisztáltak ezekhez a globalista 
érdekekhez és célkitűzésekhez.  

Éppen ezért azt tudom mondani, hogy egyetlen hi-
teles erőként már csak a Mi Hazánk Mozgalom maradt 
Magyarországon (Közbeszólások.), és gyorsan felsoro-
lok egypár példát itt a hitetlenkedők kedvéért, hiszen 
ha belegondolunk, hogy a magyar Országgyűlésben 
melyik párt volt az, amelyik nem támogatta, mondjuk, 
Ukrajna európai uniós csatlakozását, akkor nagyon 
egyszerű a válasz: egy ilyen párt volt, ez a Mi Hazánk 
Mozgalom volt. (Tordai Bence: Azért, mert oroszbé-
rencek vagytok!) Ha megnézzük, hogy gyakorlatilag 
milyen plakátkampányt folytat Orbán Viktor, akkor 
láthatjuk, hogy „stop háború”-val elintézi ezt a kam-
pányt. Láthatjuk, hogy most már az egybites kommu-
nikációk idejét visszasírjuk, némileg leegyszerűsítet-
ték, hiszen az ellenpárja ennek a plakátnak a békét su-
gallja Orbán Viktor képével. Mégis azt tudjuk elmon-
dani, hogy Orbán Viktor és az általa fémjelzett Fidesz 
volt az, aki megszavazta a NATO-csatlakozását mind 
Svédországnak, mind Finnországnak, illetve az is a Fi-
desz volt, szintén Orbán Viktorral karöltve szavazta 

meg Ursula von der Leyen kinevezését. Innentől kezd-
ve nem hiteles, hogy rajta próbálnak számonkérni 
olyan dolgokat, amiket eleve el sem követhetett volna, 
ha annak idején Orbán Viktor és a Fidesz nem mellette 
teszik le a voksukat.  

Azt gondolom, hogy hazánknak fordulatra van 
szüksége. Tegnap az M1-en, a vitán Márki-Zay Péter 
elszólta magát, hogy egyetlenegy párt van, amelyik az 
elszámoltatást valóban komolyan gondolja, ez a Mi 
Hazánk Mozgalom, aztán gyorsan próbált javítani, de 
azt gondolom, ez a freudi elszólás nagyon őszintének 
hangzott tőle. (Közbeszólások.) Mi is így gondoljuk, 
hiszen a Fidesz, amely most már gyakorlatilag lassan 
másfél évtizede kétharmaddal kormányozza az orszá-
got, annak idején úgy jutott kormányra kétharmad-
dal, hogy azt ígérte, elszámoltatja többek között azo-
kat az embereket és azokat a politikai pártokat és for-
mációkat, akik most itt foglalnak helyet tőlünk a bal 
oldalon. Ez mégsem történt meg, mégsem került rá 
nagyon sok emberre a csíkos pizsama - pedig azt gon-
dolom, megérdemelten ki lehetett volna osztani ezt a 
menetfelszerelést -, egész egyszerűen azért nem, mert 
ez a két rendszer egymással fúzióban, szimbiózisban 
működik.  

Úgyhogy, én azt gondolom, ha az emberek nem 
valamilyen tiszavirág-életű politikai formációra sze-
retnék a voksukat adni majd június 9-én, nem a bu-
kott baloldali pártokra és nem arra a Fideszre, amely 
pont az ellenkezőjét cselekedte annak, mint amit 
ígért az elmúlt másfél évtizedben, akkor tudják, hogy 
kire kell az ikszet adni: ez a Mi Hazánk Mozgalom, 
hiszen egyedül mi rendelkezünk egy normális, kéz-
zelfogható és értékelhető programmal (Közbeszólá-
sok.), és ezt lehet megmorogni, de vitatni nem igazán 
lehet.  

Én azt gondolom, ahelyett, hogy az önök igazát 
próbálnák meg mindenképpen itt szajkózni és bi-
zonygatni, el kéne rajta gondolkodni, hogy miért itt 
tart ez az ország, hiszen nekünk még nem volt lehe-
tőségünk beleszólni ennek az országnak az ügyeibe, 
önöknek már volt, de inkább ne lett volna, mert be-
bizonyították, mind a két nagy politikai tömb, hogy 
teljesen alkalmatlanok arra, hogy Magyarországot 
vezessék. Ezért tarthatunk most ott, hogy gyakorla-
tilag az Európai Unióban a második legszegényebb 
ország lett Magyarország, elveszítettük a régióban 
azt az erős gazdasági pozíciónkat, ami még az uniós 
csatlakozáskor megvolt Magyarországnak. Mára vi-
szont egy olyan országban élünk, ahol a legnagyobb 
az infláció, ahonnan a legtöbben menekülnek el, és 
ahol a teljes kilátástalanság lett úrrá, hiszen láthat-
juk, hogy ha különböző statisztikákat megnézünk, 
akkor bizony-bizony Magyarország mindenből a 
sor végén kullog. Ezt önöknek sikerült összehozni, 
az elmúlt több mint három évtized politikai vezeté-
seinek.  

Mi viszont azt gondoljuk, hogy június 9-én a 
magyaroknak esélye van most már egy másabb fajta 
politikai formációt Magyarországon is helyzetbe 
hozni, éppen ezért a globalista diktatúra helyett, én 
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azt gondolom, hogy építsünk végre magyar jövőt mind 
itthon, mind pedig Brüsszelben. Köszönöm szépen a 
szót. (Novák Előd tapsol.)  

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, képviselő úr. Tisztelt 

Ház! Képviselőtársaim! A Jobbik képviselőcsoportjá-
ból Brenner Koloman képviselő úr jelentkezett napi-
rend előtti felszólalásra. Parancsoljon, öné a szó. 

 
(20.20) 

 
DR. BRENNER KOLOMAN (Jobbik): Köszönöm 

a szót. Tisztelt Elnök Úr! Az oroszok már a spájzban, 
illetve a Külügyminisztérium szerverszobáiban van-
nak. Azt gondolom, hogy egészen elképesztő az a bot-
rány, amely Szijjártó Péter külügyminiszter úr leg-
utóbbi médiafellépésénél is látszott, hiszen külügymi-
niszter úr amúgy nagyon határozottan szokott nyilat-
kozni, most viszont csak hebegett-habogott. És nem 
tudott arra választ adni, hogy valóban jutottak-e a 
magyar nemzetbiztonság szempontjából fontos infor-
mációk az orosz titkosszolgálatok kezére azáltal, hogy 
egy komoly hackertámadás történt; amire annak ide-
jén, ’22-ben miniszter úr még egy „kampányhazug-
ság” szóval reagált, egészen elképesztő módon. Aztán 
miniszter úr, mint aki jól végezte dolgát, elutazott 
Minszkbe, abba a Belaruszba, abba a Fehéroroszor-
szágba, amely, ugye, a putyini Oroszország szövetsé-
gese az Ukrajna elleni agresszióban.  

Azt gondolom, hogy a Külügyi Bizottság konzer-
vatív alelnökeként én több ízben kezdeményeztem 
mind miniszter úr meghallgatását, mind pedig a Kül-
ügyi Bizottság rendkívüli üléseit azért, hogy végre le-
gyen diplomáciai következménye is ennek a felhábo-
rító ügynek. 

Azt gondolom, mindannyian emlékszünk arra, 
hogy a Jobbik-Konzervatívok emelte fel legelőször a 
szavát az ellen, hogy az orosz tankönyvekből 1956 hő-
seit fasiszta csőcselékként tanulják meg az új orosz 
generációk. Ekkor miniszter úr nem fogadta meg ta-
nácsomat, és nem kérette be az orosz nagykövetet. 
Bezzeg, amikor EU- és NATO-szövetségeseink vala-
mely politikusa egy - esetenként - valóban szélsősé-
gesen liberális és igaztalan állítást tesz hazánkról, ak-
kor nagyon bátran be szokta rendelni az adott ország 
nagykövetét.  

Egészen elképesztőnek tartjuk tehát ezt a kiala-
kult helyzetet. Miniszter úrnak bizony-bizony beszá-
molási kötelezettsége van, és amennyiben ez bebi-
zonyosodik, akkor nagyon komoly politikai követ-
kezményeinek kellene lenniük egy ilyen ügynek; rá-
adásul ez illeszkedik abba a folyamatba, ami tizen-
négy éve tart: hogy hazánk külügyi egyensúlya kibil-
lent, és a fideszes egypárti túlhatalom olyan autori-
ter rendszerekhez dörgölőzik, mint Oroszország, 
mint Törökország és mint Kína. És ráadásul ez illesz-
kedik egy gazdaság- és társadalompolitikai vízióhoz 
is, amelynek része az, hogy félmillió ázsiai mig-
ránsmunkást akarnak hazánkba telepíteni, hogy kí-
nai hitelekből akarják ezt az elképesztő költségvetési 

hiányt aztán valahogy pótolni, és így tovább, és így 
tovább. Azt gondolom tehát, hogy megérett az idő 
arra, hogy miniszter úr számot adjon.  

Sulyok Tamás ügyéről: azt gondolom, hogy itt 
Ángyán Józsefet kell a magyar parlamentben ismét 
felidéznem, aki azt mondta, hogy köztársasági elnök 
úr e miatt a földügyletes zsebszerződéses történet mi-
att méltatlanná vált magas közhivatalához; a Jobbik-
Konzervatívok ugyanezt mondja. 

Azt azért egy kicsit nézzük meg közelebbről, 
hogy hogy is volt ez a zsebszerződések ügye annak 
idején! Ugye, abban a pillanatban, amikor mindenki 
realizálta, hogy 2004-ben hazánk az Európai Unió 
teljes jogú tagja lesz végre, akkor bizony már hosszú 
évek óta az ügyvédtársadalom, a politika és a földtu-
lajdonosok pontosan látták, hogy hogyan működnek 
ezek az úgynevezett zsebszerződések. Ez a folyamat, 
amely ellen a Jobbik 2010 óta küzd a magyar Ország-
gyűlésben, ez a folyamat végig zajlott 2002-től 2010-
ig. Az akkor kormányzó balliberális kormányoknak 
bizony módjuk lett volna ezt a zsebszerződéses tör-
ténetet feltárni, megszüntetni. Nem tették, tehát 
semmilyen morális és politikai alapjuk nincs arra, 
hogy ezt most számonkérjék a fideszes egypárti túl-
hatalmon.  

Lett volna tehát módja a Fidesznek is, akik aztán 
2013-ban rátették a pontot erre a nemzetellenes fo-
lyamatra azzal, hogy 2013-ban az EU-tagállami pol-
gárokat gyakorlatilag magyar állampolgárrá átminő-
sítette egy törvénnyel, egy földtörvény-módosítással a 
Fidesz. Ez ellen a Jobbik akkori frakciója pulpitusfog-
lalással tiltakozott, mert nekünk a magyar anyaföld 
tényleg szent, és mi az ellen is felléptünk, amit az el-
múlt 34 év kormányai tettek a magyar mezőgazdaság-
gal. Nem véletlenül ül a mi frakciónkban Bencze Já-
nos kedves képviselőtársam, aki vidéki gazdaként 
igenis idehozza a magyar Országgyűlésbe a magyar vi-
dék és a magyar gazdák helyzetét.  

Tehát azt gondoljuk, hogy igenis, Sulyok Tamás 
méltatlanná vált magas hivatalára, és ebben az ügy-
ben viszont a Jobbik-Konzervatívok álláspontja a hi-
teles. Köszönöm a figyelmet. (Taps a Jobbik padso-
raiban.) 

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, képviselő úr. Tisztelt 

Ház! Képviselőtársaim! Az MSZP képviselőcsoportjá-
ból Komjáthi Imre képviselő úr jelentkezett napirend 
előtti felszólalásra. Parancsoljon, képviselő úr! Öné a 
szó.  

 
KOMJÁTHI IMRE (MSZP): Köszönöm a szót, el-

nök úr. Tisztelt Képviselőtársaim! A szocialisták társ-
elnökeként tartanám magam ahhoz a hagyományhoz, 
hogy alapvetően a hétköznapi emberek hétköznapi 
problémáival foglalkozunk, ezért csak két mondat 
erejéig foglalkoznék Szijjártó Péterrel. 

Jelenleg Magyarországon a magyar kormány 96 
stratégiai partneri szerződést kötött. A munkáltatók-
kal időről időre Szijjártó Péter stratégiai partneri 
szerződést köt, amelyben, mondjuk, egyetlenegy 
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mondat nem szerepel a munkavállalókat érintő ga-
ranciákról, de vannak ilyen szerződések.  

Én azért a partnerek helyében feltenném azt a 
kérdést Szijjártó Péternek, hogy - a Coca-Cola, a Sam-
sung, a Huawei, a Bank of China, a Siemens, és nem 
sorolom végig mind a 96 partnert - vajon milyen ada-
tokat szerzett meg az orosz titkosszolgálat velük kap-
csolatban. Én azért nem lennék annyira nyugodt, 
hogy a Külügyminisztérium szervereiről milyen ada-
tokat szereztek meg ezekről a cégekről.  

De akkor foglalkozzunk a nagy magyar valóság-
gal! Járjuk az országot a szociáldemokrata-zöld szö-
vetség politikusaival, Dobrev Klárával, Barabás Ri-
chárddal, Ágival, Tüttő Katával, és azt látjuk, hogy 
egyébként az orosz irodalom kapcsán már egészen jól 
áll a magyar kormány: tele van plakátolva „háború és 
békével” Magyarország.  

De nem szeretném elviccelni, mert sokkal szomo-
rúbb ettől a helyzet. Van egy amerikai író, John Stein-
beck, aki nagyon sokat élt a munkásosztály körében, 
és azt mondta, hogy a szomorú lélek gyorsabban öl, 
mint a bacilus. Hát, Magyarország a szomorú lelkek 
országa lett. Azért hullik a magyar, mert hiányzik az 
országból, a társadalomból az odafigyelés, a megbe-
csülés, a tisztelet, a gondoskodás.  

Helyette mi van? Háborús plakátok vannak. De 
mit akarnak eltakarni ezzel a háborús plakáttal? A fel 
nem újított házakat, amelyekben a zöldpenész gyere-
kek százezreinek okoz szerzett asztmát? Vagy mit 
akarnak eltitkolni ezekkel a háborús plakátokkal? Azt, 
hogy miközben gyermekvédelmi törvényt alkotnak, és 
szigorítani akarják a jelzőrendszert, likvidálják a jel-
zőrendszer egy részét: kirúgják a gyermekjogi képvi-
selők egyharmadát. 

Vagy mit akarnak eltitkolni? Azt, hogy miköz-
ben nemzeti színű szalaggal átkötött téglával verik 
a mellüket, hogy mennyire magyarok, kiszolgáltat-
ják a magyar munkavállalókat a külföldi nagytőké-
nek, hogy úgy eltakarítják a jogszabályokat és a tör-
vényeket a külföldi tőke útjából, hogy olcsóvá te-
gyék a magyar munkaerőt. És ezért van az, hogy a 
tavalyi évben 20 658 munkabaleset történt Ma-
gyarországon, 62 halálos munkabaleset; 62 honfi-
társunk munka után nem ment haza a családjához, 
mert meghalt! 

És erre mit csinál a kormány? Nem azt, hogy szi-
gorítja a szabályokat, nem azt, hogy súlyosabb bün-
tetéseket szab ki, hanem azt, hogy 2010 előtt 1047 
munkavédelmi és munkaügyi ellenőr volt, mára 300. 
És nem azt csinálja, hogy akkor szigorítja a jogsza-
bályokat, hanem azt, hogy például már nem kötelező 
a munkavédelmi oktatás, hanem elég az oktatási 
anyagot odaadni a dolgozó kezébe, hogy nem köte-
lező a munkaegészségügyi szűrés, és hosszan sorol-
hatnám.  

És hogyan becsüli meg azokat az embereket, akik 
ezt az országot felépítették, akik ezt az országot a há-
tukon vitték, a nyugdíjasokat? Úgy, hogy a versenyké-
pesség ma Magyarországon azt jelenti, hogy melyik 
nyugdíjas jut előbb oda az árstopos far-háthoz. És mit 

jelent az oligarcháknak? Azt, hogy melyiknek van na-
gyobb jachtja! Hát, ez hiányzik az országból, és ezért 
a szomorú lelkek országa Magyarország, és ezért me-
nekülnek a magyarok. Nemcsak azért, mert alacso-
nyak a bérek, nemcsak azért, mert rosszak a munka-
körülmények, hanem mert rossz az ország közérzete. 

Ezen fogunk mi változtatni - szocialisták, szociál-
demokraták, zöldek -, és nekünk az az ígéretünk, hogy 
változtatni fogunk, mert nem akarjuk, hogy a szo-
morú lelkek országa legyünk, és minél többen halja-
nak bele ebbe a szomorú lélekbe. Ahhoz pedig az kell, 
hogy június 9-én el kell menni, és szavazni kell azokra 
a polgármesterekre, akik nemcsak értik, hanem érzik 
is a magyar emberek problémáit, és szavazni kell 
azokra az európai parlamenti képviselőkre, akik egy 
olyan hazát és olyan Európát akarnak, amelyben eu-
rópai életet élhetünk, európai módon, európai bérek-
kel, európai nyugdíjakkal. Köszönöm, hogy meghall-
gattak. (Nagy taps az MSZP és a DK padsoraiban.) 

 
(20.30) 

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, képviselő úr. A Mo-

mentum képviselőcsoportjából Tompos Márton kép-
viselő úr jelentkezett napirend előtti felszólalásra. 
(Tompos Márton Kristóf a szónoki emelvényre lép.) 
Képviselő úr, nem szokás napirend előtti felszólalást 
az emelvényről mondani. (Tompos Márton Kristóf: 
Nem szokás, de lehetséges. - Közbeszólások az ellen-
zék soraiból. - Dr. Brenner Koloman: Nem is lehet!) 
Nem lehet! A házszabály szerint erre nincs lehetőség. 
(Közbeszólás az ellenzék soraiból: Vezérszónokit le-
het onnan elmondani!) Csak a kormány képviselője 
vagy a köztársasági elnök, aki erre lehetőséget kap. 
(Tompos Márton Kristóf elhagyja a szónoki emel-
vényt, és képviselői helyére indul.) Amennyiben kép-
viselő úr el szeretné mondani, nem tudok mást, mint 
a házszabály értelmében… (Novák Előd: Szövegértési 
nehézségek. - Dr. Vadai Ágnes: Nincs ilyen...) Meg-
várom, míg a helyére megy. (Tompos Márton Kristóf 
elfoglalja helyét.) Parancsoljon, képviselő úr, öné a 
szó.  

 
TOMPOS MÁRTON KRISTÓF (Momentum): 

Köszönöm, elnök úr. Tisztelt Képviselőtársak! Úgy 
gondolom, hogy az orosz hackerbotrány elég szövevé-
nyes történet, ezért talán célszerű végigvenni, hogy mi 
az, amit tudunk. Ugye, 2021. szeptember 30., a Nem-
zetbiztonsági Szakszolgálat vezetője jelentést ír a kül-
ügynek, idézem: „A KKM rendszereinek kiszolgálását 
biztosító, a felhasználók azonosítását és jogosultság-
kezelését végző Címtár szolgáltatás, a levelező szol-
gáltatás, a fájlkiszolgáló szolgáltatás, a felhasználó 
munkaállomások egy pontosan meg nem határozott 
része kompromittálódott, beleértve a legmagasabb jo-
gosultságú adminisztrátori fiókokat.” A teljes érin-
tettség okán több mint 4 ezer munkaállomás és 930 
szerver vált megbízhatatlanná. A jelentés 15 pontos, 
rövid távon megoldható javaslatcsomagot is tartalma-
zott.  
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És mit reagáltak erre Szijjártó Péterék? Semmit! 
Hát, nyilván semmit! De, bocsánat, nem vagyok kor-
rekt, körbement egy memo, hogy a kibervédelmi ag-
gályokat november 10-től egy bizonyos e-mail-címre 
legyenek szívesek elküldeni a kollégák. Hát, beljebb 
vagyunk. A fertőzött hálózatot a jelek szerint nem cse-
rélték le, de még a kétlépcsős azonosítás sem általá-
nos a Külügyminisztériumban.  

2022. március 29., Panyi Szabolcs a Direkt36-on 
megjelent cikkében leírja, hogy a Külügyminisztériu-
mot már több mint egy évtizede folyamatosan érik 
orosz hackertámadások. Bár a 2012-es „Team Spy” 
akcióra még agresszív visszatámadással tudott rea-
gálni a magyar kibervédelem, ezt 2014-re szétverték, 
és 2016 óta újabb sikeres támadásokat hajtottak végre 
az oroszok.  

A kormány válasza a cikkre három szó: kampány-
hazugságokkal nem foglalkozunk. Ennyi! Három szó, 
semmi magyarázat, semmi „bocs, ezt elrontottuk”. 
Még a szövetségeseknek sem szóltak.  

2022 júniusa: összesen 103 helyre írtam, nagy-
követségeknek, minisztériumoknak, állami cégek-
nek, hogy megtudjuk, sikerült-e kidobni az oroszo-
kat a szerverről, meg úgy általában sikerült-e előre-
lépni biztonsági területen. A válasz: korszerű tűzfa-
lakat szereztek be és helyeztek üzembe; többfakto-
ros adminisztrátori autentikációt vezettek be; átte-
kintették a biztonsági mentési rendszert. Hmmm, 
bravó! - mondanám, ha ez egy számtechszakkör 
lenne, nem a magyar Külügyminisztérium. Arra pe-
dig nem jött válasz, hogy kidobták-e az oroszokat a 
szerverről.  

2022. július 11.: a parlamentben, itt kérdeztem a 
külügy képviselőjét arról, hogy ott vannak-e még az 
oroszok a szerveren. A válasz: „Azt állítani, hogy egy 
általános kibertámadás érte Magyarországot a külügy 
vonatkozásában, a legkevésbé sem felel meg a való-
ságnak.” Hmmm, aha!  

És így jutunk el 2024-be, amikor újabb gyöngy-
szemek hangzanak el. 2024. május 10., Orbán Viktor: 
nekünk a legjobb nemzetbiztonsági rendszerünk van 
Európában, technikai és humán képességek szem-
pontjából is. Ez igaz volt 2014-ig, amikor szétverték, 
az akkori kiberbiztonsági vezető szerint orosz gazda-
sági érdekek miatt.  

2024. május 23., Gulyás Gergely: „Hackertá-
madás volt, bizalmas adatok nem kerültek ki.” Na 
most, akkor miért kellett róla hazudni éveken ke-
resztül?  

2024. május 29., Szijjártó Péter Gelencsér Ferenc 
azon kérdésére, hogy berendeli-e az orosz nagyköve-
tet: „Nem, nincs vele beszélnivalóm.” Hölgyeim és 
Uraim! Ha egy külügyminiszter képes berendelni az 
osztrák nagykövetet, mert az osztrák köztévében csú-
nyákat mondtak Orbán Viktorra, a német nagyköve-
tet, mert kirúgták a magyar kapusedzőt a német foci-
klubtól, a dán, a finn, az izlandi, a svéd és a norvég 
nagyköveteket egyszerre, mert ezen országok levélben 
biztosították támogatásukról az Európa Tanács ma-
gyar koronavírus-törvény miatt aggódó főtitkárát, de 

nem rendeli be az orosz nagykövetet, miután az oro-
szok feltörik a saját minisztériumát, akkor az a mi-
niszter egyértelműen nem áll a józan ész talaján. Ha 
mindezt úgy teszi meg, hogy három hónappal a táma-
dásról szóló jelentés után még át is veszi az oroszok 
Barátságért érdemrendjét, az a külügyminiszter nem 
a hazáját szolgálja, és börtönben a helye. Köszönöm 
szépen. (Taps a Momentum, a DK és az LMP sorai-
ból.)  

 
ELNÖK: Képviselő úr, úgy gondolom, hogy ez az 

utolsó szó nem önre tartozik. (Bedő Dávid: Mi nem?) 
Amennyiben ez önre tartozna, akkor nagy probléma 
lenne. Mert ez a bíróság dolga. (Bedő Dávid: Szabad 
véleménynyilvánítás!)  

Tisztelt Képviselőtársaim! A DK képviselőcso-
portjából napirend előtti felszólalásra jelentkezett 
Gyurcsány Ferenc frakcióvezető úr. Parancsoljon, 
frakcióvezető úr, öné a szó.  

 
GYURCSÁNY FERENC (DK): Köszönöm szépen. 

Sulyok Tamás köztársasági elnöknek mennie kell! Mi-
ért? Hát, mert bűnös! Sulyok Tamás köztársasági el-
nök véleményünk szerint köztörvényes bűnöző. Sú-
lyos szavak ezek, pontosan tudjuk, és kijelentésünk 
súlyának tudatában mondjuk, hogy Sulyok Tamás bű-
nöző, ezért mennie kell.  

Három kérdésre fogok válaszolni most önöknek 
és önök előtt. Első: miért mondjuk azt, hogy Sulyok 
Tamás bűnöző? A második: miért nem maradhat ezek 
után Sulyok Tamás a helyén? A harmadik, hogy mi a 
dolga ilyen esetben a magyar ellenzéknek, nekünk.  

 
ELNÖK: Frakcióvezető úr! 
 
GYURCSÁNY FERENC (DK): Parancsoljon! 
 
ELNÖK: Szépen kérem, hogy próbálja a jelzős 

szerkezeteket finomítani.  
 
GYURCSÁNY FERENC (DK): Nem tudom. Tehát 

ha nekem az a véleményem, hogy bűnöző a köztársa-
sági elnök, az lehet, hogy nem egyezik az ön vélemé-
nyével, de lehet ez a véleményem, és ön emiatt nem 
tehet nekem, azt hiszem, hogy szemrehányást, vagy 
ha igen, akkor lesz véleményem önről is. Melyiket vá-
lasztja? (Az elnök széttárja karjait. - Taps a DK sora-
iból.)  

Szóval, hölgyeim és uraim, bemutattuk azokat a 
dokumentumokat, amelyek szerint Sulyok Tamás tör-
vényt sértett. Bemutattuk? Bemutattuk. Mi volt ez a 
törvénysértés? Az, hogy magyar földeket külföldiek 
kezébe játszott át. Vitatták, bárki is vitatta, hogy ez a 
cselekmény törvénysértő volt akkor, amikor elkövet-
ték, és törvénysértő ma is? Nem, nem vitatták. Vitat-
ták, hogy a bemutatott dokumentumok igazolják a 
bűncselekmény megtörténtét? Nem, nem vitatták. Vi-
tatták, hogy a bemutatott dokumentumok hitelesek? 
Nem, nem vitatták. Bármi módon hitelesen, ellenőriz-
hetően cáfolta Sulyok Tamás, hogy mindezek ellenére 



16401 Az Országgyűlés rendkívüli ülése, 2024. május 31-én, pénteken 16402 

mégsem követte el a szóban forgó bűncselekményt? 
Nem, nem cáfolta. Hát, akkor ezzel a kör bezárult: Su-
lyok Tamás - elnök úr, nem tudok mást mon-
dani! - akkor szerintünk, ön szerint talán nem, köz-
törvényes bűnöző.  

A második kérdés, hogy miért nem maradhat a 
helyén. Erkölcsi természetű megjegyzést nem teszek, 
mert azt hiszem, hogy az ő esetében és az őt hatalom-
ban tartók esetében ez falra hányt borsó lenne, ra-
gaszkodom kizárólag alkotmányos típusú érvekhez. 
Kívánjuk-e, hogy az elnök döntései során kizárólag a 
jog és saját meggyőződésének szempontjait vegye fi-
gyelembe? Igen, ezt kívánjuk. Lehet-e ezekben a dön-
tésekben szerepe bármilyen más, ettől független har-
madik tényezőnek? Nem, nem lehet. Tehát azt kíván-
juk, hogy az elnök döntéseiben független legyen? 
Igen, azt kívánjuk.  

Lehet-e független egy elnök, hogyha nyilvánva-
lóan bűnös? Nem lehet. Miért nem lehet? Azért, mert 
a bűnös befolyásolható; mert a bűnös elnököt nem a 
közbizalom, hanem a Fidesz hatalmi akarata tartja a 
hivatalában.  

 
(20.40) 

 
És akkor ennélfogva Sulyok Tamás köztársasági 

elnök többé nem köztársasági elnök, hanem Orbán 
Viktor elnöki hivatalának szolgalelkű titkára. Miért 
baj ez? Azért például, mert az elnöknek olyan intéz-
mények vezetőit kell kineveznie, amely intézmények-
nek függetlennek kell lennie a kormánytól, ez a dol-
guk: a jegybank elnöke, a médiahatóság elnöke. Ha az 
elnök Orbántól függ, akkor Orbántól független embe-
reket fog kinevezni? Nem, nem független embereket 
fog kinevezni. Foglaljuk össze: ha az elnök bűnös, ak-
kor nem lehet független, ha nem független, akkor al-
kalmatlan alkotmányos szerepére, működése sérti az 
alkotmányt, ezért nem maradhat a helyén az elnök, 
ezért kell mennie.  

Mi a dolga az ellenzéknek egy ilyen helyzetben? 
Egy: ezt minden lehetséges alkalommal el kell mon-
dani, akkor is, ha van, akinek ez az érzékenységét 
sérti, tudniillik azt, hogy az elnök köztörvényes bű-
nöző. Második: minden kapcsolatot meg kell szakí-
tani az elnökkel - mondom az ellenzéki képviselők-
nek -, nem kell vele levelezni, a meghívását nem kell 
elfogadni, az ellenzéknek el kell kerülnie Sulyok Ta-
mást, át kell rajta nézni, mint ha elnökként nem lé-
tezne.  

Záró megjegyzésem következik: ellenzéki politi-
kusok, képviselőjelöltek, polgármesterjelöltek sorát 
zaklatja ez a kormány, a választások közeledtével rá-
galmazza a kormány. Közben az elnök csücsül csend-
ben, saját bűnének súlya alatt némán. Az elnök az or-
szág szégyene, a mi közös szégyenünk, nem maradhat 
a helyén, mert köztörvényes bűnöző. Köszönöm szé-
pen. (Taps.)  

 
ELNÖK: Tisztelt Ház! Képviselőtársaim! A napi-

rend előtti felszólalások végére értünk.  

Bejelentem, hogy Kocsis Máté, a Fidesz frakció-
vezetője a mai ülésre vonatkozóan levelet küldött 
az Országgyűlés elnökének. Felkérem Szűcs La-
jos jegyző urat, hogy ismertesse a frakcióvezető úr le-
velét. Parancsoljon! 

 
DR. SZŰCS LAJOS jegyző: „Kövér László úr, az 

Országgyűlés elnöke részére. Tisztelt Elnök Úr! Ellen-
zéki képviselők az Országgyűlésről szóló 2012. évi 
XXXVI. törvény 35. § (1) bekezdése alapján kezdemé-
nyezték az Országgyűlés rendkívüli ülésének összehí-
vását a Külgazdasági és Külügyminisztérium infor-
matikai rendszerét ért orosz kibertámadás elítéléséről 
és az ennek következtében szükséges lépések megté-
teléről szóló H/8465. számú határozati javaslat, vala-
mint a köztársasági elnök tisztségtől való megfosztá-
sának kezdeményezése című S/8507. számú javaslat 
megtárgyalása érdekében. Ezúton tájékoztatom elnök 
urat, hogy a kormánypárti képviselőcsoportok sem a 
rendkívüli ülést előkészítő, 2024. május 28. napjára 
összehívott házbizottsági ülésen, sem az Országgyűlés 
fentiekkel összefüggésben összehívott rendkívüli ülé-
sén nem vesznek részt. Az egyes házszabályi rendel-
kezésekről szóló 10/2014. (II. 24.) országgyűlési ha-
tározat 25. § (3) bekezdés b) pontja alapján kezdemé-
nyezzük, hogy az Országgyűlés rendkívüli ülésén a na-
pirendi javaslatról kézfelemeléssel történő határozat-
hozatal során a szavazást szavazatszámláló gép alkal-
mazásával ismételjék meg. Budapest, 2024. május 28. 
Tisztelettel, Kocsis Máté frakcióvezető, Fidesz-Ma-
gyar Polgári Szövetség országgyűlési képviselőcso-
portja” 

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, jegyző úr. Tisztelt 

Ház! Soron következik ma kezdődő ülésünk napi-
rendjének megállapítása. A napirendre, az ülés idő-
tartamára, a felszólalási időkeretekre az elnöki jog-
körben előterjesztett javaslat alapján döntünk.  

Tájékoztatom a tisztelt Országgyűlést, hogy a na-
pirendi javaslat szerinti igazságügyi bizottsági határo-
zati javaslat nem került benyújtásra, ezért ennek és a 
kapcsolódó kezdeményezésnek a tárgyalására mai 
ülésünkön nincs lehetőség.  

Kérdezem a tisztelt Országgyűlést, hogy elfo-
gadja-e a napirendi ajánlást. Kérem, kézfelemeléssel 
szavazzanak! (Szavazás.) Köszönöm szépen.  

Megállapítom, hogy az Országgyűlés szemmel 
láthatóan nem határozatképes.  

Mivel Kocsis Máté, a Fidesz frakcióvezetője az 
imént ismertetett levelében kezdeményezte a szava-
zás szavazatszámláló gép alkalmazásával történő 
megismétlését, kérdezem a tisztelt Országgyűlést, 
hogy elfogadja-e az elnöki jogkörben előterjesztett 
napirendi ajánlást. Kérem, szavazatszámláló gép al-
kalmazásával szavazzanak! (Szavazás.)  

Megállapítom, hogy a napirend elfogadása során 
43 igen szavazatot, 2 nem szavazatot, tartózkodást 
nem, összesen 45 szavazatot regisztrált a szavazat-
számláló gép. Ezek alapján megállapítom, hogy az Or-
szággyűlés nem határozatképes.  
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Csak jelzem, hogy 45 képviselő van összesen je-
len, és 49-en kezdeményezték az Országgyűlés rend-
kívüli ülésének összehívását. (Bedő Dávid: Szörnyű, 
valaki nem tudott eljönni!  - További közbeszólások 
az ellenzék soraiból.)  

Tisztelt Országgyűlés! A Fidesz frakcióvezetőjé-
nek írásos tájékoztatása, valamint további képviselői 
távollétre vonatkozó bejelentések alapján a határozat-
képesség helyreállítására a mai napon nem látok le-
hetőséget. Ennek alapján a határozati házszabály 

14. § (2) bekezdése szerint megállapítom a hiányzó 
képviselők névsorát. 

Elfogadott napirendi javaslat hiányában a napi-
rend egyetlen pontja sem tárgyalható, továbbá napi-
rend utáni felszólalásokra sem kerülhet sor. 

Tájékoztatom önöket, hogy az Országgyűlés kö-
vetkező ülésére 2024. június 10-én kerül sor. Az ülést 
bezárom. Mindenkinek jó éjszakát kívánok.  

 
(Az ülés 20 óra 46 perckor ért véget.)  
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